
 

Lederens månedsbrev – desember 2024 

Til medlemmene i Langesundsfjorden kystlag 

Da går nok et år mot slutten og heldigvis snur sola om noen dager og vi går mot lysere tider igjen. 

Det har vært nok et aktivt år for kystlaget. Flere nye medlemmer er kommet til i løpet av året og 

det er bra. Vi ønsker dem alle hjertelig velkommen! 

Roen begynner å senke seg til jul. Torsdag 19.12 er siste frokost og dugnadsdag før jul. Da slukkes 

lysene og vi starter opp igjen etter nyttår, 2.1 til frokosten. Tusen takk til alle frivillige i kystlaget 

som står på og gjør en fantastisk innsats gjennom året. Vi setter også pris på alle 

støttemedlemmene som også er viktige for oss. 

Vi ønsker følgende nye medlemmer velkommen i desember: 

• Trond Arild Pedersen 

• Pål Fredrik Bang 
 
Her er noe av det som har skjedd i desember: 
 
 
1. Kommunen 
Det har vært flere møter med kommunen i desember. Først et dialogmøte angående kyslagets 
syn på «frivillighets hus» i Langesund. Dette i forbindelse med mulig salg av blant annet Cudrios 
gate 3. Kommunestyret har utsatt behandling av sakene og bedt administrasjon om å gå i dialog 
med frivillige foreninger om muligheter for et felles frivillighetens hus i Langesund.  
Kystlaget har allerede gitt en skriftlig vurdering til kommunen hvor det framkommer at bruk av 
Sentrumsgården ikke vil være hensiktsmessig for arbeidet til kystlaget – (datert 27.10.24).   
Kystlagets virksomhet er knyttet til bygg og bryggeanlegg i kystkulturkvartalet. Kystlaget mener at 
Cudrios gate 3 bør beholdes i kommunalt eie som en viktig del av kystkulturkvartalet.   
Kystlaget har sendt oppdatert brev med vårt syn, og også vår bruk av Tollboden, som det også ble 
stilt spørsmål om. Brevet til kommunen er vedlagt dette månedsbrevet. 
PD har fanget opp vårt brev og skrevet en artikkel om dette , link: Lokale nyheter, Langesund | 
Kystlaget med klart svar på spørsmål om å flytte: – Vanskelig å fortøye båter der 
Vi venter i spenning på nest kommunestyremøte som er 6. februar. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

https://www.pd.no/kystlaget-med-klart-svar-pa-sporsmal-om-a-flytte-vanskelig-a-fortoye-bater-der/s/5-40-771874
https://www.pd.no/kystlaget-med-klart-svar-pa-sporsmal-om-a-flytte-vanskelig-a-fortoye-bater-der/s/5-40-771874
http://www.langesundsfjordenkystlag.no/


 
Leiekontrakten for Fyrmesterboligen og fyrhuset på Langøytangen går ut denne måneden og det 
har vært avholdt et møte om ny leiekontrakt. Ettersom det er Bamble Kommune som nå har 
forvaltningsansvaret så er det de som nå er ansvarlig for ny leiekontrakt. 
 
 
2. Føljulsfest 6.12 
50 personer deltok på kystlagets julebord fredag 6.12. Grete sto som ansvarlig for dette 
arrangementet og hadde engasjert «Øivinds Kulinariske Opplevelser» til å lage en 3 retters meny. 
 
 

 
 

 

 

 

 

 
 
 
 

Mareno sto for musikken, med et stort utvalg av kjente country låter. Synd at det ikke var flere 
på dansegulvet. En stor takk til Mareno. Anne-Mari og Jan-Olav fremførte også et par viser. 
Lokalet var velegnet til en slik forsamling. Grete fikk en dekorasjon for vel utført arbeid. Takk til 
andre hjelpere, Theodor for loddsalg og alle andre som hjalp til med serveringen 

  
 
 
3. Temaaften 10.12 
 
Pga sykdom ble tema endret til foredrag om Telemarkskanalen ved Tor Kjetil 
 
Foredraget tok for seg anlegget av de to kanalene Norsjø-Skienskanalen (åpnet 1861) og Bandak-
Norsjøkanalen (åpnet 1892). Frem til Bergensbanens åpning i 1908 var vannveien gjennom 
Telemark den korteste reiserute mellom Østlandet og Vestlandet. Deretter ble det fortalt om 
kanalen som teknisk kulturminne med dammer, sluser, bygninger, stier og parker. I dag er 
Bandak-Norsjøkanalen fredet. Til slutt ble det fortalt om foreningen Telemarkkanalens venner og 
hva den har gjort gjennom prosjekter med restaurering av gamle kanalhus, istandsetting av 
steinbrygger, oppsetting av fyrlykter og tilbakeføring av slusemesterboligen ved Løveid med hage 

Menyen var ikke tradisjonell julemat, 

men falt i god smak. Julemiddag blir 

det nok av ellers i julen. Følgende 

meny: 

Forrett: Ristet Lange med 
karamellisert blomkål og 
søtpotetkrem. Riesling-saus. 
Hovedrett: Krydderstekt hjortefilet 
med rosenkål-duxelle, bakt 
persillerot og rotfruktpurè. Viltsaus 
med timian og rips.  
Dessert: Bakt sjokolade-terrine med 
mango-mynte salsa og peanøtt -
crunch.  



og park. 
 
 

    
 

 
 
 
4. Pramprosjektet 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
      Sofie, Theodor, Lotte, Christina og Arve. 
 

  
Søstrene Christina og Sofie klinker. 
 
Tormod og Arve gir kyndig veiledning i det arbeidet som gjøres av ungdommene. 
 

 

 

17.12 var siste økt på prammen i 

2024. Da ble bord no 3 satt i 

riktig posisjon og nagler og roer 

satt i og klinking kunne 

gjennomføres. Denne dagen var 

det også besøk av Lotte som er 

ung medlem og som nå er i det 

militære.  

En stor takk til Tor Kjetil for et meget 

interessant foredrag. Tor Kjetil er en god 

formidler og det er alltid fulle hus på hans 

foredrag. 

Denne dagen var det ca 40 tilhørere. 

 

Etter temaaften hadde kystlagets interne 

sanggruppe St. Helena er kosestund med gløgg 

og pepperkaker. De fremførte sitt juleprogram 

med julesanger som vi ikke hører så ofte. 

Dette var et nytt tiltak. De glade amatører 

ønsket seg nye utfordringer og ikke bare vise – 

og allsangaften i båtbyggeriet i forbindelse 

med kystkulturuka 

  



5. RS2 Langesund 
 
       Se nedenfor historie om lykkemynten som er festet til masta.  
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6. Siste dugnads økt torsdag 19.12 
 
Her er noen bilder fra siste dugnad i 2024. Alle nedenfor bilder er tatt av Tone. 
 

  

 

 

Det måtte nok manpower til for å få 

tørnet og smurt bevegelige deler på 

Aanesen motoren 

Motorgutta hadde start på motoren i koggen Irene. Ny 

impulsmagnet er montert. 

 

 

 

Lykkemynt under masta! 

Fra gammelt av var det vanlig å plassere en 

mynt under masta på seilskutene – dette 

skulle sikre hell og lykke på de sju hav. 

RS2 har i dag 2 mynter under masta; en fra 

1892 og en fra 1993. 

En 20 kr. minnemynt fra Norges Bankmed 

tema Norsk Kartverk 250 år ble utgitt i 2023, 

men ikke tidsnok til å havne under masta i 

forbindelse med mastoppussing ved skutas  

130 års jubileum vinter/vår 2023. 

Den innrammede mynten vil bli lagt under 

masta ved neste anledning. 



       

                     

 
 
7. Styremøte 3.12 

Saksliste for møte: 

1. Forrige møtereferat, inkl. økonomi. Økonomien er bra. Vi har fått ca. 61.000 i momskomp og 

10.000 fra Turistservice for vaktene vi har hatt i sommer. Veldig bra. 

2. Terminliste – dato for årsmøte 2025 , styremøte etc. Dato for årsmøte er 18. februar. Aktiviteter 

fins nå på vår hjemmeside under «Om oss» > Aktiviteter 

3. Styreweb/Gnist. Aktiv bruk av arkiv/dokumenter. Tor Kjetil utarbeider forslag til arkivnøkkel. 

4. Innspill til valgkomiteen til Forbundet Kysten. Vi har ingen kandidater nå. 

5. Kystlaget 2030. Strategi, spørreundersøkelse- ferdigstill spørreundersøkelse dokument. Forslag til 

videre arbeid diskutert. Vi har nå en prosess videre 

6. KKU 2025 – Bestemme dato for kystens dag – 21.6 eller 6.9. Kystens dag blir 21.6 

7. Port i gjerde mot nord – vente på kommunen eller gjøre selv?. Vi gjør denne jobben senere. 

8. Eventuelt 

a. Vi etablerer en ny emailadresse til kystlaget. Vi benytter eksisterende email til kystled 

aktiviteten 

b. Arild og Tor Kjetil ser på forsikringen vår i If 

c. LFK Ung søker flere medlemmer. Theodor sjekker muligheten med omtale i avisa. Vi 

vurderer også en helsides annonse i Det skjer i Bamble. 

d. Oppussing av stuer og soverom i Fyrmesterboligen. Det settes opp et kostnadsoverslag 

som innspill til budsjett 

 

9. Info: 

a. Ny leieavtale for Langøytangen er under inngåelse med Bamble kommune 

 

8. Andre aktiviteter 
• Innvendig oppgradering av Fyrmesterboligen påbegynt 
• Arbeid på Abrahamsen kogg pågår 
• Diverse rapporteringer i forbindelse med pramprosjektet 

• Rengjort bunnen av RS2. Her var det mange bøtter med «grums» som ble sugd opp 

 

 

Finn tar siste rengjøring av vindu i 

Tollboden 

Jan-Olav har begynt ryddingen Øistein og Dag setter inn 

nyrestaurert vindu 

 



9. Hva skjer? 
Noen av de kommende aktiviteter i januar 2025: 

 

• Styremøte i kystlaget 14.01 

• Tangsnellene har sitt møte 8. januar i Tollpakkboden.  

• Temaaften 21.januar.  Tema er DNT kystled v/ Jon Atle Holmberg. 

• Forberedelser til årsmøte 2025 

Med disse bildene fra Langøytangen fyr vil jeg få ønske alle medlemmer en riktig 

God Jul og et Godt Nytt (kystkultur) År. 

       

Med vennlig hilsen 

Jan-Olav Kvitnes 

Leder Langesundsfjorden kystlag 

Mob.: 97466410 

Email.: jkvitnes@online.no 

 

 

www.langesundsfjordenkystlag.no 

 


